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一 個 在 海 內 外 推  展 中 國 當 代 藝 術 的 組 織

ART ACTION
An art association which promotes the Chinese Contemporary

Art in China and overseas

FROM THE DIRECTOR



Nowadays cultural acculturation is a normal phenomena. One should not imagine a 
culture pattern exists in our time in isolation. In the process of cultural acculturation, 
the  host  culture  and  the  guest  culture  both  exit  and  they  exchange  their  cultural 
elements. The host will transfer part of cultural elements of the guest, then create the 
future of its own culture by selecting some of the cultural elements which fit in the 
integrity  of  the  host  when they  encounter.  Starting  from the  integrity  of  Chinese 
culture to promote and develop the Chinese contemporary art actively is the cultural 
concept of Art Action.

Culture overruns region, politics, time and space. Now, the Chinese culture exists not 
only in the mainland China but also in Hong Kong, Taiwan, Macau and the overseas 
Chinese society. There are Chinese artists who develop the Chinese contemporary art 
in cultural acculturation in different regions with Chinese culture as the host culture.

Because  of  the  historical  factor  and  the  difference  of  ideology,  the  Chinese 
contemporary artists of each region have different process of development that we can 
achieve  the  Chinese  contemporary  art  in  a  much  more  better  way  by  the  inter-
permeation and interaction of this difference.

The Chinese artists in Hong Kong, Taiwan and overseas may give their acquirement 
and experience that they get from the cultural acculturation to their counterparts in 
Macau  and  mainland  China  for  consideration  and  reference,  on  the  other  hand, 
mainland China may spread the plentiful cultural elements to each region for cultural 
acculturation. So the category, spirit and aspect of the Chinese contemporary art is in 
fact  the total  appearance of the effort of each regional Chinese artists.  We cannot 
comprehend and research the Chinese contemporary art wholly when we only pay 
attention on the development of one or some of the regional Chinese contemporary 
art.

In  the  past  few years,  Art  Action publicized  our  cultural  concept  and  the  idea of 
developing the Chinese contemporary art in many regions with much sincere support. 
Now, many artists  and groups maintain the same cultural  concept  and idea as Art 
Action to put their effort in the field of Chinese contemporary art in different regions. 
Such phenomena stimulates us. Culture is the concrete appearance of human mind 
and effort. Today’s effort will be the history of tomorrow as the future of the Chinese 
contemporary art is basically on the trace of  the effort of this generation’s Chinese 
artists in the different regions of the world.

JIWYE  TO
1995











ART ACTION

FOUND

1989

GOAL

1. Introducing and promoting Chinese Contemporary Art

2. To push about a Chinese Contemporary Art Movement in China and overseas

3. To internationalise Chinese Contemporary Art

IDEOLOGY

To develop Chinese Contemporary Art from the integrity of Chinese Culture

EXHIBITION

1990 Feb 23- Mar 4 Artista  Chinese  Contemporaneos  –  Art  Action  Exposigao  Itinernate 
Galeria De Leal Sando, Macau

1991 Mar 6- Apr 20 ART EXHIBITION, Works by eleven ART ACTION artists, Fung Ping 
Shan Museum, University of Hong Kong, Hong Kong

1991 Aug 10 -19 Chinese  Contemporary  Art  –  Art  Action  Worldwide  Touring 
Exhibition, Asian Center, Institute of Asian Research, The University 
of British Columbia, Canada

1992 Jul 17- Aug 2 Chinese  Contemporary  Art  –  Art  Action  Worldwide  Touring 
Exhibition, Tin Sheds Gallery, University of Sydney, Australia

1993 Dec 22-24 Hong Kong Art Society Documental Exhibition, Hong Kong Cultural 
Center, Hong Kong

CULTURAL ACTIVITIES

Seminar

The Problems of the Development of Chinese Contemporary Art, Feb 25, 1990 Academia 
De Arts Visuais , Macau

Seminar and Slide Show

To Analyse the Works of Chinese Contemporary Artists, Aug 8, 1991, Vancouver, Canada 

To Analyse the Works of Chinese Contemporary Artists, Jul 19, 1992, University of 
Sydney, Australia



Conference

International Conference on Chinese Contemporary Art
Late Century Prospect : The Chinese Contemporary Art in the 21st  Century
Dec 29-31, The City University of Hong Kong
Joint presented with The Art Club of City University of Hong Kong

LECTURE

Julia Nee Chu The Development of my Art Feb 23, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau
Katherine Chang Liu The Development of my Art Feb 23, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau
Wong Kin Hong The Development of my Art Feb 23, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau
Jiwye To The Development of my Art Feb 24, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau
Ma Sai Cheong The Development of my Art Feb 24, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau
Katherine Chang Liu The Brief Description of 

American Watercolour 
Painters

Feb 24, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau

Jiwye To The Cultural Basic Line of 
Chinese Contemporary Art

Feb 25, 1990 Academia De Arts Visuais, Macau

Zhang Pingjie The Avant-Grade Art in 
Shanghai

Mar 9, 1991 Fung Ping Shan Museum, University of 
Hong Kong , Hong Kong

Jiwye To The Spirit of Chinese 
Contemporary Art

Jul 21, 1992 University of Sydney, Australia

Jiwye To The Spirit of Chinese 
Contemporary Art

Oct 10, 1992 Academia De Arts Visuais, Macau

MUSEUM CATALOGUES

Leal Senado De Macau : Art Action, Feb, 1990, Macau

Fung Ping Shan Museum, University of Hong Kong : ART EXHIBITION, works by eleven Art 

Action artists, Mar, 1991, Hong Kong

MEMBER

Wu Guoming,  Wang Guangyi, Yan Jinsong ,Zhang Pinjie  (Mainland China)
Jiwye To, Wong Kin Hong,  (Hong Kong)
Tsong Pu, Chen Shu Ming (Taiwan)
Katherine Chang  Liu, Julia Nee Chu  (Los Angeles, U.S.A.)
Ma Sai Cheong ( Australia)

Director: Jiwye To



The First Exhibition in Macau 首展於澳門







REVIEW

Art  Action is a group of young enthusiastic Chinese artists whose members come from Hong 
Kong, China, Taiwan and the United States.  Their lively,  attractive sometimes rather wild 
exhibits at rhe Fung Ping Shan are well worth a visit

                                 Nigel Cameron
                                                        South China Morning Post, March 28, 1991 (Hong Kong)

The exhibition of Art Action will surly make friends with the counterparts of contemporary 
art in Vancouver.

Sie Kwok Leung
Chinese-Canadian Media, August 12, 1991 (Canada)

There is no doubt that Art Action is welcomed by every Chinese.

Chan Man Hung
Hsiung Shih Art Monthly, October, 1991 (Taiwan)

There is no doubt that the first overseas exhibition of Art Actionis stimulating and exciting, 
the pattern of its grouping may bring new idea to the overseas Chinese artists.

Lam Ping Saw
Ming Po Monthly, October, 1991 (Hong Kong)

Organized as a forum for Contemporary Chinese artists, The group Art Action is energetically 
pursuing its aims.

Roni Kalyk
B International, July, 1992 (Hong Kong)

The consciousness of the combination of Art Action and its exhibition in Sydney is well worth 
supporting, besides, it is a right direction. In addition to being a good and valuable show, it is 
full  of  meaning  for  the  attitude  and  sense  of  concerning  and  understanding  Chinese 
Contemporary art.

Wong Ming Chei
Hsiung Shis Art Monthly, October, 1992 (Taiwan)









策劃人的話

文化涵化是當今慣見的現象，實在很難想像一個孤絕的文化模式凝存在當代的時空之

中。在文化涵化的過程裏，恆常是並存了主體文化與客體文化，彼此會互換文化要件；

為主者，則更會因時際宜的作有選擇性的攝取客者的文化要件，然後將之轉化而成就

為自本文化的一部份。從中國文化的整體性，主動的去推展中國當代藝術，正是「藝

術行動」在文化涵化中所恆持的文化觀。

 文化是超越地域、政治、時空。今日，中國文化非只限存於中原地帶，也非只在神州

大地，而是並存在香港、台灣、澳門及海外華人社會裏，各地域裏一些中國藝術家，

以中國文化為主體，在文化涵化的景況下，演化著中國當代藝術。

基於歷史因素、意識形態的差異，各地域的中國當代藝術家的演化進程不盡相同，唯

其不同，當可作相互滲流，互為影響，成就了更為理想的中國當代藝術。香港、台灣、

海外華人藝術家在涵化中的得著與所經驗的，可供澳門及中國大陸思考與借鑑，而神

州大地正好散播豐厚的文化要件至各地域。內外存知己，天涯若比鄰，中國當代藝術

的範疇、精神與面貌，正是各地域中國藝術家努力成果的總呈現；徧注任何一個層相，

都是對中國當代藝術缺乏全面的了解與研究。

在過去的數年間，「藝術行動」得到很多方面摯誠的支持，能在很多不同的地域宣揚

我們的文化觀及推展中國當代藝術的理念。使我們興奮的，是目前有不少藝術工作者

與團體，各自在不同的地域裏，抱持著與我們相同的文化觀與理念，在中國當代藝術

的領域內努力。文化，是群體心力具體的呈現。今天的努力，就是明天的歷史；中國

當代藝術的明天，就是今天這一代各地域中國藝術奮力的痕跡。

杜之外

一九九五



藝術行動

創立

一九八九年

目標

（1） 推展中國當代藝術

（2） 在海內外推動中國當代藝術運動

（3） 中國當代藝術國際化

意識形態

從中國文化的整體性出發，主動的發展中國當代藝術

展出

中國現代藝術的風貌—「藝術行動」世界巡迴展

澳門市政廳主辦

一九九零年二月二十三日至三月四日

藝展：「藝術行動」會員作品展

一九九一年三月六日至四月二十日

香港大學馮平山博物館

中國現代藝術的風貌—「藝術行動」世界巡迴展

一九九一年八月十晊十九日

加拿大卑詩大學亞洲中心主辦

中國現代藝術的風貌—「藝術行動」世界巡迴

一九九二年七月十七日至八月二日

澳洲悉尼大學主辦

香港美術團體歷史展覽

一九九三年十二月二十二日至二十四日

香港文化中心



文化活動

座談會

中國當代藝術發展

澳門視覺藝術學院，1990年 2月 25日

座談及幻燈片播放

中國當代藝術家的動態及作品分析

香港大學馮平山博物館，1991 年 3月9日

中國當代藝術家的動態及作品分析

加拿大温哥華，1991 年 8月 8日

中國當代藝術家的動態及作品分析

澳洲悉尼大學，1992 年 7月 21 日

藝術節

香港裝置藝術節

一九九四年十月至十二月

與其他團體協辦

會議

中國當代藝術國際學術會議

世紀末的前瞻：展望二十一世紀的中國當代藝術

一九九五年十二月二十九日至三十一日

香港城市大學   藝術行動與香港城市大學美術學會合辦

講座

邱久麗       我的藝術道路                    1990年 2月 23 日      澳門視覺藝術學院

張融           我的藝術道路                    1990年 2月 23 日      澳門視覺藝術學院

黃健康       我的藝術道路                    1990年 2月 23 日      澳門視覺藝術學院

杜之外       我的藝術道路                    1990年 2月 24日      澳門視覺藝術學院

馬世昌       我的藝術道路                    1990年 2月 24日      澳門視覺藝術學院



張融           美國當代水彩畫家簡介        1990年 2月 25日      澳門視覺藝術學院

杜之外       中國當代藝術的文化基線     1990年 2月 23 日      澳門視覺藝術學院

張平杰        上海的前衛藝術                      1991 年 3月9日         香港大學馮平山博物館

杜之外        中國當代藝術的精神               1992 年 7月 21 日       澳洲悉尼大學

杜之外        中國當代藝術的精神               1992 年 10月 10日     澳門視覺藝術學院

目錄介紹

《藝術行動》   澳門市政廳出版  1990年 2月

〈藝展：藝術行動會員作品展〉  香港大學馮平山博物館出版  1991 年 3月

成員

吳國明   王廣義  楊勁松  張平杰    （居於中國大陸）

杜之外   黃健康                               （居於香港）

莊   普    陳世明                              （居於台灣）

張   融    邱久麗                              （居於美國洛杉磯）

馬世昌                                             （居於澳洲）

總策劃：杜之外 



評論

「藝術行動」是一群年青而熱心的藝術家組合，其成員皆來自香港、中國大陸、台灣

及美國的中國藝術家。他們在馮平山博物館的展品，既充滿活力，又具吸引，甚至帶

著一股激昂。實在是值得一看的展覽。

金馬倫，香港〈南華早報〉，1991 年 3月 28日

何況温哥華有著許多現代藝術愛好者和志同道合者，那麼這次「藝術行動」畫展將讓

您找到新朋友。

史國良，加拿大〈美加新聞〉，1991 年 8月 12 日

「藝術行動」受到各方面的歡迎，也是意料中之事情。

陳萬雄，台灣〈雄獅美術〉，1991 年 10月號

「藝術行動」這次首次在海外展開活動，無疑是使人興奮，使人感動，而其結集模式，

也許希望帶給在海外中國藝術家一個觸發吧！

林秉梭，香港〈明報月刊〉，1991 年十月號

作為中國當代藝術家的一個結集，「藝術行動」乃奮力去追尋其所定下的目標。

雲朗尼‧姬莉，香港〈B International〉，1992 年 6月號

「藝術行動」這次在悉尼所展示的及其結集的意識，是值得支持，而且也是適當的取

向，可說是難得的展出，而且對了解及關注中國當代藝術的態度與意識方面，別饒意

義。

王名哲，台灣〈雄獅美術〉，1992 年 10月號
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